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Zápisnica z 12. plánovaného verejného zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva obce Veľké Uherce zo dňa 31. augusta 2016 
 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny – 7 poslancov, neprítomní Július Kmeť a Anton Toma 

(príloha č. 1), ktorí sa ospravedlnili. 

 

     1. Otvorenie zasadnutia. 

     Na úvod starostka privítala prítomných a poslancov. Skonštatovala, že OZ je spôsobilé 

rokovať a uznášať sa, nakoľko je prítomná nadpolovičná väčšina poslancov. Ing. Alena 

Chalupová predložila  návrh programu 12. plánovaného zasadnutia obecného zastupiteľstva 

v tomto znení: 

1. Otvorenie zasadnutia. 

2. Voľba zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie. 

3. Kontrola plnenia schválených uznesení. 

4. Správa o plnení rozpočtu obce Veľké Uherce za 1. polrok 2016. 

5. Správa hlavnej kontrolórky k čerpaniu rozpočtu za 1. polrok 2016. 

6. Správa nezávislého audítora z overenia konsolidovanej účtovnej uzávierky za rok 2015. 

7. Informácia o stave zabezpečenia platenia dane z nehnuteľnosti za rok 2016. 

8. Prerokovanie došlých žiadostí a ostatných materiálov. 

9. Interpelácia poslancov OZ. 

10. Diskusia. 

11. Schválenie uznesení. 

12. Záver. 

 

Spýtala sa poslancov, či chce niekto z nich doplniť prednesený program. Nikto nechcel. Takže 

dala hlasovať, aby OZ zasadalo podľa tohto programu. Všetci hlasovali za, nikto nebol proti 

a nikto sa hlasovania nezdržal.  Skonštatovala, že program rokovania bol schválený 7 

poslancami.  

 

2. Voľba zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie. 

     Potom starostka prešla na druhý bod zasadnutia – voľba zapisovateľa. Za zapisovateľa 

navrhla Máriu Gálisovú. Za overovateľov zápisnice pána Ivana Tótha a Štefana Vlčku.. Spýtala 

sa poslancov, či má niekto z nich iný návrh. Nikto nemal iný návrh, tak dala hlasovať. Všetci 

poslanci hlasovali za. Nikto nebol proti a nikto sa nezdržal hlasovania. Skonštatovala, že 

zapisovateľom bude Mária Gálisová a overovatelia budú pán Tóth a pán Vlčko. Potom do 

návrhovej komisie navrhla za predsedu pána Antona Laca a za členov pána Antona Plandoru 

a Mgr. Danielu Javůrkovú. Spýtala sa poslancov, či má niekto iný návrh. Nikto nemal, tak dala 

hlasovať o tomto návrhu. Všetci poslanci hlasovali za, nikto nebol proti a nikto sa hlasovania 

nezdržal. Starostka skonštatovala, že návrhová komisia bude pracovať v zložení: predseda pán 

Laco a členovia pán Plandora a pani Javůrková.  

 

3. Kontrola plnenia schválených uznesení 

      Tretím bodom zasadnutia bolo správa o plnení uznesení z 11. plánovaného zasadnutia OZ. 

Starostka vyzvala Ing. Juríkovú, aby predniesla správu o plnení uznesení z 11. plánovaného 

zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

Pani Ing. Juríková predniesla správu o plnení uznesenia. (príloha č. 2). Starostka poďakovala 

za predloženie správy, spýtala sa či má niekto pripomienky ku tejto správe. Nikto nemal. 

Skonštatovala, že táto správa pôjde do uznesenie ako OZ berie na vedomie. 
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        4. Správa o plnení rozpočtu obce Veľké Uherce za 1. polrok 2016.  

           Starostka skonštatovala, že tento rozsiahly materiál poslanci obdŕžali (príloha č. 3) 

a skonštatovala, že vyššie čerpanie rozpočtu nastane v druhom polroku, kde už bude fakturácia 

za zateplenie materskej školy, oprava miestnych komunikácii, za chodníky na cintoríne a iné 

plánované akcie. Vyzvala predsedu finančnej komisie, pána Tótha, aby tlmočil stanovisko 

finančnej komisie k plneniu rozpočtu za 1. polrok 2016. Pán Tóth predložil zápisnicu (príloha 

č.4) zo zasadnutia finančnej komisie a skonštatoval, že za prvý polrok bolo čerpanie minimálne 

a že čerpanie nastane ako spomenula p. starostka v druhom polroku. Povedal, že Ing. 

Adamiková upozornila na nerovnomernosť nájmu za kultúrny dom. Skonštatovali, že je veľký 

dopyt po našom kultúrnom dome a môžeme v budúcnosti pouvažovať o zvýšení nájomného. 

Ďalej sa pýtala na vyťaženosť traktora. Informovali ju, že traktor slúži len pre potreby obce 

a len pre súrne potreby občanov. Pýtali sa na rezervu na úpravu ciest, boli informovaní, že 

v rozpočte je ešte rezerva na opravu ciest. Pán Tóth skonštatoval, že finančná komisia odporúča 

schváliť plnenie rozpočtu za 1. polrok 2016.  

 

5. Správa hlavnej kontrolórky k čerpaniu rozpočtu za 1. polrok 2016. 

            Starostka vyzvala Ing. Juríkovú, aby sa ako hlavná kontrolórka vyjadrila k tomuto bodu. 

Ing. Juríková prečítala svoje stanovisko (príloha č. 5). Po prečítaní správy sa starostka spýtala 

poslancov, či majú nejaké otázky k týmto bodom alebo ich chcú doplniť. Nikto nechcel, tak 

skonštatovala, že do uznesenia pôjde, že obecné zastupiteľstvo schvaľuje správu o plnení 

rozpočtu za 1. polrok 2016 a berie na vedomie stanovisko HK.  

 

 

        6. Správa nezávislého audítora z overenia konsolidovanej účtovnej uzávierky za rok 

2015. (príloha č. 6) 
            Starostka skonštatovala, že aj tento materiál poslanci obdržali domov a mohli si ho 

preštudovať a vyzvala hlavnú kontrolórku Ing. Juríkovú, aby prečítala záver tejto správy. 

Potom sa starostka spýtala poslancov, či majú k tomuto bodu nejakú otázku, nikto nemal, a tak 

skonštatovala, že tento bod pôjde do uznesenia, že OZ schvaľuje správu nezávislého audítora 

z overenia konsolidovanej účtovnej uzávierky za rok 2015.  

 

        7. Informácia o stave zabezpečenia platenia dane z nehnuteľnosti za rok 2016 

(príloha č. 7) 
            Starostka vyzvala p. Gálisovú, aby predniesla uvedenú správu o plnení platenia dane za 

rok 2016. Potom sa spýtala, či sa chcú poslanci niečo spýtať alebo ho doplniť. Nikto nemal 

žiadnu otázku. Starostka skonštatovala, že do uznesenia to pôjde ako OZ schvaľuje správu 

o platení dane z nehnuteľnosti a v tomto bode je po b, že OZ schvaľuje nevyrubovať poplatky 

za odvoz KO osobám na súpisnom čísle 0, ako to schvaľovali aj vlani aj predvlani. Všetci 

poslanci s tým súhlasili.   

 

        8. Prerokovanie došlých žiadostí a ostatných materiálov.  
            Starostka skonštatovala, že tento rok v našej obci prebehla kontrola z NKÚ a prišlo 

písomné vyjadrenie z tejto kontroly (príloha č. 8). Starostka prečítala opatrenia na odstránenie 

zistených nedostatkov. NKÚ chce, aby sme náš programový rozpočet vyhodnocovali. Musíme 

túto úlohu splniť do konca roka 2016. Ďalej sme mali zabezpečiť vedenie technickej  evidencie 

miestnych komunikácii do 30. 9. 2016. Na tejto úlohe sa pracuje. Musíme zmapovať všetky 

komunikácie. Starostka to s Ing. Tothom skúsi spracovať a ak by to nebolo dostačujúce, potom 

oslovíme nejakú organizáciu, ktorá by to spracovala. Ďalej informovala, že nám boli vytknuté 

ešte drobné nedostatky, ktoré však boli na mieste odstránené. Spýtala sa, či sa chce niekto 
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k tomu ešte niečo opýtať. Nikto nechcel, tak skonštatovala, že tento bod pôjde do uznesenia 

ako OZ berie na vedomie správu NKU o vykonanej kontrole.  

Obecný úrad dostal žiadosť od p. Márie Poluchovej (príloha č. 9) o odkúpenie pozemku. 

Poprosila predsedu stavebnej komisie, aby predniesol stanovisko stavebnej komisie. Pán Vlčko 

bližšie informoval o tejto záležitosti a tlmočil, že stavebná komisia odporučila odpredaj 

o výmere 61m2 a zároveň zámenu o výmere 5 m2 pozemku vo vlastníctve jej a obce. Starostka 

sa spýtala poslancov, či sa chce k tomuto niekto niečo spýtať. Nikto nechcel, tak skonštatovala, 

že do uznesenia tento bod pôjde  a) OZ schvaľuje zámer odpredaja pozemku a b) schvaľuje 

zámer zámeny pozemku.  

Ďalej prišla žiadosť (príloha č. 10) o prenájom priestorov v zdravotnom stredisku 

(bývalá masérska miestnosť). Pán Vlčko tlmočil stanovisko stavebnej komisie, ktorá odporučila 

uskutočniť tento prenájom. Ďalej predseda finančnej  komisie tlmočil stanovisko finančnej 

komisie, ktorá taktiež odporučila túto miestnosť prenajať za cenu 20,-€ za m2 za rok. Ďalej bude 

treba ešte riešiť poplatky za spotrebované energie. Starostka sa spýtala poslancov, či majú iný 

návrh. Nikto nemal a tak starostka skonštatovala, že do uznesenia pôjde, že OZ schvaľuje zámer 

prenájmu miestnosti. Pán Laco sa spýtal, aký je nájom priestorov v kaderníctve. Na to 

odpovedal Ing. Toth, že v kaderníctve je nájomné cca 10,- € za m2. Pán Laco skonštatoval, že 

to nájomné je veľmi nízke. Pán Laco navrhol 15,- € za m2. Starostka dala hlasovať za tento 

návrh. Všetci hlasovali za. Pán Laco podotkol, že nájmy v obci treba upraviť. Starostka 

skonštatovala, že do uznesenia pôjde, že OZ schvaľuje zámer o prenájme miestnosti za cenu 

15,- € za m2. 

Ďalšia žiadosť (príloha č. 11) prišla o vysporiadanie pozemkov pod ihriskom za cenu 

5,-€ za m2. V minulosti sme tieto pozemky odkupovali za cenu 3,30 € za m2. Vyzvala pána 

Vlčku, aby tlmočil stanovisko stavebnej komisie. Stavebná komisia nesúhlasí s vykúpením 

pozemkov za túto cenu. Pán Laco sa vyjadril, že by to nebolo korektné, pretože pred dvoma 

rokmi sa odkupovalo za 3,30 €. Predseda finančnej komisie tlmočil, že tiež nesúhlasí s cenou 

5,- €. Pán Vlčko ešte doplnil, že keď majitelia nebudú súhlasiť s cenou 3,30, môžu žiadať 

náhradné pozemky. Starostka povedala, že ihrisko máme vysporiadané len na 39%. Zvyšok 

patrí súkromným vlastníkom a SPF. Starostka povedala, že by s predajom za cenu 5,- € 

súhlasila, aby sa pozemky pod ihriskom vysporiadali, pretože je potrebné vlastnícke vzťahy 

pod ihriskom vysporiadať. Dala hlasovať, či poslanci súhlasia s cenou 5,-€ za m2. Nikto nebol 

za, všetci boli proti, nikto sa nezdržal hlasovania. Pán Kundlák navrhol, aby boli všetci vlastníci 

týchto pozemkov oslovení, aby tieto pozemky odpredali za cenu 3,30 € za m2. Starostka 

skonštatovala, že tento bod pôjde do uznesenia ako OZ neschvaľuje s odpredajom pozemkov 

pod ihriskom za cenu 5,-€ za m2. 

Ďalej starostka informovala, že sme prehrali súdny spor s pánom Knajblom. Pán Laco 

sa spýtal, kde sa ten pozemok nachádza. Starostka bližšie informovala, že to bol pozemok 

v areáli PDP. Pán Vlčko sa spýtal, čo nás to bude stáť tento prehratý spor. Starostka informovala 

že sme platili 457,- €.  

Ďalej starostka informovala, že finišujú práce na 12-bytovom dome, MŠ je už takmer 

dokončená. Ďalej povedala, že máme cca 50 žiadostí o byty v tejto bytovke. Budeme musieť 

upresniť pravidlá, ako sa budú byty prideľovať v najbližšej dobe. Ďalej povedala, že sme dostali 

6000,- € dotáciu na Dom smútku. Chcela by tam dať urobiť prístrešok a opraviť sociálne 

zariadenie. Ďalej chce ešte tento rok urobiť chodníky na cintoríne. Ďalej nás čaká asfaltovanie 

v najbližšej dobe. Ďalej informovala, že budúci týždeň sa začne riešiť voda v pivniciach u pána 

Svrčka, p. Kováčovej,  p. Poláka a p. Rejchrtovej. Táto voda v pivniciach nebola, pokiaľ 

nezačali práce na kanalizácii. Vyzvala Ing. Totha, aby informoval o ďalšom postupe. Pán Toth 

povedal, že budúci týždeň prídu bagre, otvorí sa to a začnú pracovať na odvedení tejto vody. 

Ďalej starostka informovala o Detskom domove v zmysle, že ešte stále nevieme čo bude, 

pretože ešte stále neprišla z ministerstva odpoveď.  
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         9. Interpelácia poslancov OZ 

             Pán Laco upozornil, že keď sa začne robiť Dom smútku, bolo by dobré urobiť opravu 

v širšom meradle. Navrhol, aby stavebná komisia urobila obhliadku Domu smútku, spísala čo 

by bolo dobré vylepšiť a opraviť. K tomuto návrhu sa pridal aj pán Vlčko.  

             Pán Vlčko upozornil, že na ceste pod horou pri penzióne sú hlboké výtlky, ktoré treba 

odstrániť. Pán Toth reagoval, že treba pozrieť všetky miestne komunikácie a určiť, ktoré treba 

opraviť. Na účte máme ešte 14800,-€ na údržbu ciest. Treba opraviť cesty, ktoré sa nebudú 

asfaltovať. Ďalej upozornil, že veľkoobjemové kontajnery, ktoré sú rozmiestnené po obci 

nestačia kapacitne na separovaný zber. Pán Laco reagoval, že tam treba dať kameru. Starostka 

reagovala, že podľa nového zákona bude separovaný zber prebiehať po novom. Ing. Toth sa 

vyjadril, že sme požadovali častejší zber separovaného odpadu. Je prechodné obdobie a každý 

čaká, ako sa to vykryštalizuje. Povedal, že najlepšie by bolo zakúpiť ešte vlastné kontajnery. 

Ďalej pán Vlčko  povedal, že treba častejšie, aspoň 1x týždenne, brať odpad od studničky a treba 

tam dať silnejšie plastové vrecia. Ďalej povedal, že na podnet občanov, by bolo dobré 

pomenovať ulice. Ostatní reagovali, že momentálne funguje GPS systém, podľa ktorého 

záchranári a ostatné zložky musia vedieť nájsť konkrétne číslo domu. Pán Kundlák upozornil, 

že v prípade zavedenia uličného systému, všetci obyvatelia si budú musieť meniť všetky 

doklady. Pán Laco reagoval, že treba znovu rozdať dotazníky, aby sa vyjadrili všetci občania, 

či chcú, aby sa pomenovali ulice. Starostka reagovala, že musíme pozrieť zákon, či máme 

takúto povinnosť. V dnešnej dobe existuje GPS systém, podľa ktorého sa dá konkrétna adresa 

nájsť. Ing. Toth podotkol, že je vybudovaný systém registra adries, ktorý bude slúžiť  všetkým 

zložkám. Pán Vlčko povedal, že pomenovanie by slúžilo hlavne pre návštevníkov, ktorí 

prichádzajú do našej obce. 

               Mgr Javůrková upozornila, že na chodníku pri drevenom moste trčí trubka, ktorú treba 

odstrániť.  

 

          10. Diskusia. 

                Pán Grman sa informoval, ako stojí osvetlenie v časti Podmele, na čo Ing. Toth 

reagoval, že projekt sa robí, bude tam 6 svetiel a bude to zrealizované tento rok. Ďalej navrhol, 

aby smetné nádoby pri Jednote boli presunuté, pretože tam dávajú odpad aj cudzí a neslúžia len 

našim občanom. 

                Pani Kováčová povedala, že sa jej nechce veriť, že vodu z pod ich domov odstránia. 

Už sú tie domy skoro rok na vode. Začínajú im plesnivieť, opadáva omietka. Chce to zverejniť 

všade, kde sa bude dať. Starostka povedala, že je to v riešení. Pán Svrček podotkol, že je na 

tom najhoršie, pretože vodu čerpá neprestajne a míňa zbytočne energiu. Starostka povedala, že 

bude požadovať aj náhradu škody. Je tam ohrozené aj zdravie. Stojí za nimi a neprestane 

bojovať za odstránenie tejto spodnej vody. Budúci týždeň to majú začať  riešiť. Ďalej upozornila 

na kanál vedľa cesty pri ich dome. Je zarastený, keď príde voda zo Šípku, zasa sa voda vyleje 

k nim. Kanál sa musí vyčistiť. Upozorňuje na to neustále. Treba upozorniť pána Hronkoviča, 

aby si to tiež vyčistil. Starostka povedala, že kanál dá vyčistiť. Ďalej poukázala na zdevastovaný 

chodník na cintoríne, ktorý p. starostka nechce z dôvodu stability kostola opravovať. Starostka 

reagovala, že tento rok sa budú robiť hlavné trasy a budúci rok sa budú robiť ďalšie. Ďalej 

reagovala na kontajnery pri COOP Jednote, navrhla, aby sa tie kontajnery dali do dvora.  

 

                 

11. Schválenie uznesení. 

                 Starostka vyzvala pána Laca , aby predniesol návrh jednotlivých uznesení. (príloha 

č. 12). Pán Laco prečítal jednotlivé uznesenia a starostka sa znovu pri každom spýtala, či chce 



5 

 

niekto niečo doplniť. Nikto žiadne uznesenie nechcel doplniť. Za každé uznesenie hlasovali 

poslanci osobitne.  

Uznesenie č. 27/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 28/2012 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 29/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 30/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 31/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 32/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 33/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

Uznesenie č. 34/2016 Starostka dala hlasovať. 7 poslancov  hlasovalo za. 

 

                12. Záver. 

                Na záver sa starostka všetkým poďakovala za účasť a popriala príjemný zvyšok 

večera.  

 

Zapísala Mária Gálisová vo Veľkých Uherciach 6. septembra 2016       ................................. 

 

Overovatelia zápisnice: 

                                     Ivan Toth                       .................................................. 

 

                                     Štefan Vlčko                  ...................................................  

 

 

 

  

 

 

 

 

 


